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O
Grupo de Goberno
ven de presentar ao
Pleno da Corpora-

ción unha proposta da Alcal-
día  onde se solicita a Renfe
Viajeros que reconsidere a
decisión adoptada da reti-
rada da coñecida como Vía
do Miño dos trens que unen
Vigo con Madrid, mantendo
as paradas en Redondela e
Guillarei, en vez de facelo
por Santiago, ademais de so-
licitar que se estude a crea-
ción de novas liñas VIGO –
OURENSE E OURENSE -VIGO
que faciliten os horarios la-
borais dos veciños e veciñas

para desprazarse aos seus
traballos e estudos.

Dende que o 10 de no-
vembro de 1.878 chegara
por primeira vez  o ferrocarril
a Salvaterra, este conver-
teuse nun eixo fundamental
e vertebrador da vida eco-
nómica e social do municipio. 

A día de hoxe esa situa-
ción mudou en gran medida
debido o uso do vehículo
particular que fixo que caira
a demanda e como conse-
cuencia a oferta pero temos
claro e temos que ser cons-
cientes de que temos  que
inverter situación.

Salvaterra solicita nova liña
de tren entre Vigo e Ourense

O
Concello de Salva-
terra de Miño ven
de informar das in-

versións que realizará a tra-
vés do Plan Concellos 2021
da Deputación de Ponteve-
dra, destacando a aposta
clara que fai o equipo de go-
berno por seguir incremen-
tando servizos básicos como
son o saneamento e a me-
llora de viais nas parroquias
do municipio, onde se des-
tina a parte máis impor-
tante da inversión, con
preto de 330.000€. Estas
obras son a mellora de asfal-
tados nas estradas munici-
pais de Lamas (Meder), dúas
zonas no Cordeiro (Alxén), a
pavimentación nos camiños
da Carqueixa (Fiolledo) e
Dextros (Salvaterra), a me-
llora de accesos a Santa
Cristina e Cazán (Leirado),
pavimentación en Río e Laxe
(Cabreira) e Telleira (Olei-
ros), saneamento en Poza,
Arras e Monte da Bouza (Ca-
breira), ampliación do sa-
neamento en Carrascal
(Fornelos) e saneamento no
camiño da Manquiña e a Be-
sada  (Alxén).

Neste programa enmárcase

a adquisición de material
eléctrico para alumeado pú-
blico co fin de ir avanzando
no cambio a led nas parro-
quias, substitución de postes
de formigón, cableado e di-
versos elementos de conexión
e acometidas.

A través do Plan Concellos
2021 financiárase tamén a
compra do novo camión de
lixo, a compra dunha caseta
para albergar as bicicletas
eléctricas que se porán en
funcionamento a través da
AECT Río Minho, e novos ele-
mentos de skate para incre-
mentar a oferta da zona ska-
tepark das instalacións de-
portivas da Canuda. Compra-
ranse varias parcelas na zona
termal de Teans – Oleiros
para poder mellorar o entorno
do espazo lúdico termal de
Teáns, un resalido nas parro-
quias de Alxén e Corzans.

Por último cofinanciarase
tamén a través deste plan
as obras  de mellora da mo-
bilidade peonil na EP 4006
en Leirado, unha obra que
mellorará a seguridade dos
nenos e nenas que se des-
prazan diariamente ao cole-
xio de Leirado.

Salvaterra investirá preto de
330.000€ en saneamento e
asfaltados co Plan Concellos



A
Alcaldesa de Salvaterra de
Miño, Marta Valcárcel
Gómez reuniuse coa Con-

selleira de Medio Ambiente, Te-
rritorio e Vivenda Ángeles
Vázquez co fin de presentarlle
dous proxectos estratéxicos para
o seu municipio. 

Por un lado a pasarela de ac-
ceso a Illa Fillaboa, un proxecto
para o que se está a valorar o
seu posible encaixa nos novos
Fondos Europeos de Recupera-
ción.

A Illa Fillaboa conta con máis
de 100.000m2, é a única illa de
titularidade pública no Río Miño,
está dentro da Rede Natura 2000,
e nestes momentos estanse le-
vando diferentes accións para
pola en valor e abrila ao público
a través de visitas programadas
en barco. Coa construción desta

pasarela daríase un paso máis e
fariamos totalmente accesible
ao público un entorno que temos
que coidar e potenciar, ademais
do valor didáctico e pedagóxico
que se lle quere dar a través do
Centro de Interpretación que
existe no seu interior.

Por outra banda a Alcaldesa

presentoulle tamén unha memoria
que se enmarca dentro do pro-
xecto da recuperación do Recinto
Amurallado, neste caso o remate
da humanización das rúas inte-
riores, un proxecto que contempla
a humanización, o soterramento
de liñas e a restauración do ado-
quinado das rúas interiores.

3FORO A PENEIRA | Agosto de 2021

Condado/Paradanta
SALVATERRA DE MIÑO

A Alcaldesa de Salvaterra reúnese coa
Conselleira de Medio Ambiente para

perfilar diversos proxectos extratéxicos

X
ustamente a semana a se-
guir da entrada en vigor
da  LEI 8/2019 do 23 de

decembro de regulación de apro-
veitamento lúdico das augas ter-
mais de Galicia, O Concello de
Salvaterra de Miño comezaba cos
trámites oportunos para acadar a
autorización de aproveitamento
lúdico; un traballo que xa se tiña
avanzado bastante e que permi-
tiu que Salvaterra de Miño sexa a
día de hoxe o primeiro e único
Concello que ten autorización de
aproveitamento lúdico do seu Es-
pazo Termal de Teans- Oleiros. A
solicitude de autorización foi
acompañada dun proxecto xeral
de aproveitamento e do estudo
xustificativo do perímetro de
protección.

Foi a comezos do ano 2019
cando Salvaterra inauguraba o

seu Espazo Termal logrando atraer
a moitos visitantes da provincia
e norte de Portugal, contabili-
zando una media de 200 usua-
ri@s ao día. Por una banda polo
privilexiado da súa ubicación e
por outra polas características
das propias augas, que conteñen
un amplo abano de propiedades
e que xa dispuñan da Declaración
de Augas Termais e Mineromedi-
cinais pola Consellería de Eco-
nomía, Emprego e Industria, con-
dición previa para a tramitación
do aproveitamento lúdico das
augas.

Estas instalacións contan entre
o espazo termal e a zona recrea-
tiva, con máis de 17.000m2, para
que as persoas que se acheguen
poidan relaxarse e gozar das
augas termais e dun lugar tan
acolledor como tranquilo.

Salvaterra obtén a autorización
de aproveitamento lúdico da

auga para o seu espazo termal
de Teans-Oleiros
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A continuación, reproducimos
o discurso realizado pola historia-
dora Rocío Pino, da Plataforma
pola recuperación da Memoria his-
tórica de Salvaterra, durante a
inauguración do Monumento ás
Vítimas do Golpe de Estado de
1936.:

M
oi bo (día/ tardes) a
todos e a todas e ben-
vidos á Inauguración

deste Monumento ás Vítimas do
Golpe de Estado de 1936.

Este é un evento organizado e
promovido pola “Plataforma pola
recuperación da Memoria histórica
de Salvaterra” en colaboración
co Concello de Salvaterra de Miño.
Un acto no que se pretende facer
desta Fonte da Vila, un espazo

para o recordo e o entendemento.
Un lugar de conciliación que
disipe a escuridade orixinada por
un conflito dunha extrema cruel-
dade como foi a Guerra Civil Es-
pañola e a posterior represión.
Foi un enfrontamento fratricida
que dividiu a veciños e familias
e que instalou o terror permanente
nos ollos dos que sufriron polas
súas consecuencias.

Un evento que recolle o espírito
do ditaminado polo Parlamento
de Galicia o 18 de xullo do 2016,
cando levou a cabo a seguinte
declaración institucional:

“O Parlamento de Galiza, ao
se cumprir o 80 aniversario dos
tráxicos acontecementos que pro-
vocaron a Guerra Civil e a posterior

ditadura franquista, quere reiterar
a súa condena ó Golpe de Estado
perpetrado por Franco o 18 de
xullo de 1936, ó réxime ditatorial
[…] e represións exercidas sobre
as persoas vencidas.” 

Este polo tanto é un acto para
poñer luz sobre as terribles re-
percusións humanas, sociais e
económicas que trouxo consigo a
sedición e é que, soamente a
través do coñecemento e da me-
moria, como cohesionadores so-
ciais, poderemos sandar as feridas
abertas. 

Hoxe estamos aquí para recor-
dar a todos e a todas aqueles
salvaterrenses que foron asasi-
nados, paseados, depurados, per-
seguidos, encarcerados, torturados,
aldraxados, mutilados e saqueados
os seus bens, nun enfrontamento
cuxas consecuencias aínda están
presentes na nosa memoria e na
nosa realidade. Decenas ou centos
dos nosos veciños foron acusados
de delitos que nunca cometeran,
homes e mulleres inocentes que
viron as súas vidas truncadas e
aos que hoxe rendemos sentido
homenaxe. 

A morte, a fame e a desnutri-
ción, o exilio, as recrutacións mi-
litares forzosas, as enfermidades

derivadas das malas condicións
sanitarias e da falta de infraes-
truturas e de persoal formado, o
terror, as mutilacións, as desapa-
ricións, as execucións extraxudi-
ciais, a violencia sexual, os tras-
tornos traumáticos provocados
polas torturas e polas estancias
en penitenciarías (unha forma
amable de falar dos campos de
concentración ou exterminio que
era o que en realidade eran), a
falta de coberturas sociais, o atra-
so económico, o declive do ensino
e falta de orzamento para a in-
vestigación, a violencia sobre as
mulleres ou a emigración son al-
gunhas das moitísimas secuelas
deste enfrontamento que perduran
ata os nosos días e que deixaron
en nós un pouso de medo a que
a Historia se repita.

Así que, está nas nosas mans
que as diferenzas políticas e ideo-
lóxicas non volvan a dividirnos,

senón que xuntos tendamos pon-
tes para o entendemento, sobre
todo, en momentos de crise como
o presente.

E é que como se recolle no
Anteproxecto de Lei de Memoria
democrática:

“O coñecemento do noso pa-
sado recente contribúe a asentar
a nosa convivencia sobre bases
máis firmes, protexéndonos de
repetir os erros do pasado. A
consolidación do noso ordena-
mento constitucional permítenos
hoxe afrontar a verdade e a xustiza
sobre o noso pasado. O esquece-
mento non é opción para unha
democracia.”

Para que ningunha das súas
tribulacións fiquen na desmemoria
e como sinal de respecto, gardemos
agora un minuto de silencio.

[…] moitísimas grazas a todos
por facernos compaña hoxe e
pola vosa atención.”

Salvaterra inaugurou o seu Monumento
ás Vítimas do Golpe de Estado de 1936
Promovido por “Plataforma pola recuperación da Memoria Histórica”

A historiadora Rocío Pino cun membro da Plataforma.

Fonte coa inscrición do memorial.
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As leis do castelo

Espero que Carles Casajuana non se
moleste por utilizar o título do seu
libro para este meu comentario. Co-

mentario que de meu vai ter pouco porque
“voume aproveitar” das súas ideas para que
vostedes poidan reflexionar sobre o PODER
e os POLÍTICOS igual que fai o autor e que
eu me sinto impelido a compartir.

De entrada ofrécenos dúas ideas curiosas
e atrevidas. A primeira di así:  “creo que
con el tiempo mereceremos no tener Go-
biernos”, de JORGE LUIS BORGES. A outra
xa máis longa di así: “a maioría dos
políticos son tipos bastante raros...Incluso
os que parecen máis normais  son en re-
alidade raros. A maioría son á vez cínicos
e idealistas, ególatras e desinteresados,
francos e astutos. Son receptivos á adula-
ción máis rastreira e compiten cos actores
na capacidade de falar de si mesmos e de
converter sen piedade calquera conversación
nunha análise do seu propio ego...Per-
soalmente, recoñezo todas esas calidades
en min mesmo”.

Logo desta introdutio, que dirían os la-
tinos, imos tentar ofrecerlles comentarios
e ideas de Carles Casajuana que estou
seguro lles van encantar como me pasou a
min, pola claridade e dureza de como
analiza os comportamentos dos políticos
en variados escenarios.

Para que poidamos valorar as súas afir-
macións e comentarios fai unha breve in-
trodución de como se foi informando do
que aquí nos conta. Di que  durante unha
longa etapa traballou moi preto do presi-
dente do Goberno (refírese a José Luis
Rodríguez Zapatero).  Tiña unha función
de carácter técnico que o situaba nunha
posición de testemuña ocasional do exer-
cicio do Poder.

Dinos que como escritor a proximidade
do Poder prodúcelle situacións apaixonantes,
de intriga que o desconcertan. As conver-
sacións cos seus homólogos doutros países,
é diplomático de profesión, fixéronlle ver
que a atmosfera que reinaba na Moncloa
non era moi distinta á do Palacio do
Eliseo, de Downig Street ou da cancellería

alemá, concluíndo que en todas partes
cocíanse fabas de maneira moi parecida.

Continúa o autor que estamos estudiando
que aquí non se trata de descubrir nada
que puidera coñecer no exercicio do seu
traballo, soamente nos quere facer partícipes
das súas reflexións sobre o poder, sobre o
medio en que se exerce e a flora e fauna
que nel proliferan.

No que poderiamos chamar primeiro ca-
pítulo titulado “A ecoloxía do castelo”,
dinos que as estruturas do poder son flexi-
bles; adáptanse á presión de quen as exerce,
acomódanse ao seu estilo, axústanse á re-
lación de forzas que goberna entre elas.

Os recen chegados son agora os donos
do castelo. Poden cambiar as cousas ao
seu gusto. Toman posesión dos seus cargos
xurando ou prometendo exercer as súas
funcións con lealdade e rectitude nun mo-
mento que parecería sacramental. Un punto
de chegada e un punto de partida, como
nas vodas. Algún compañeiro o mirará con
rancor porque esperaba ser el quen xurase,
disposto a criticar o menor fallo. Todos
queren mostrar que son quen de traballar
en equipo e que non se lle ocorrería poñer
obstáculos por motivos persoais.

Pero o exercicio do Poder ten as súas
propias regras e tarde ou cedo comezarán
por abrirse camiño. Os cambios efectuados
polo novos ocupantes inxectaron “savia”
nova a un organismo que posúe vida
propia. A satisfacción que os  privilexios

do poder proporciona vai minguando ata
diluírse entre a rutina. Comezan as friccións.
Todos teñen opinión do que debe facerse;
foron elixidos para facelo pero non sempre
están de acordo. A delimitación de fron-
teiras crea friccións. Non todos poden
sabelo todo. Aparecen as divisións entre
os que o saben e os que non o saben. Os
primeiros caen na tentación de valerse
dos seus privilexios para facer sentir a súa
superioridade aos outros. De forma inevi-
table xorden as rivalidades, os conflitos
de competencias. De maneira inevitable
alguén ten que ocuparse da axenda do
Presidente ou do Primeiro Ministro; hai
que programala con meses de antelación,
dar prioridade a unhas cousas sobre outras
e os demais deben someterse  a ese
criterio. O propio Presidente ou Ministro
debe disciplinarse. Non é preciso inventar
nada, xa todo estaba no castelo cando
chegaron os novos moradores.

A proximidade ao Poder actúa como un
ácido que descubre calidades e defectos,
xenerosidade e abnegación, pero tamén
alimenta a ambición, a inseguridade e o
sentido territorial dos outros ou de si
mesmo. De forma inevitable a camaradería
inicial vai deixando paso á complicidade
sen amizade, da que falou Étienne de La
Boétie. A vella broma de que existen tres
tipos de inimigos: os inimigos a secas, os
inimigos mortais e os compañeiros de par-
tido, ou de Goberno, fai sentir a súa reali-
dade. Lembren a “broma” que gustaba
gastarlle Cabanillas, creo, aos compañeiros:
“Corpo a terra que veñen os nosos” .

Como nunha corte medieval, todo xira
arredor dunha persoa, á que uns teñen
máis facilidades de chegar ca outros. Nin-
guén sabe exactamente que grado de ca-
pacidade de achegamento ten; ninguén
sabe con exactitude ata onde chega a ca-
pacidade de influenza de cada quen; quen
dispón de fío directo con quen.

Ao pouco tempo todos comezan a verse
extraviados nas brumas do Poder ignorando
quen o manexa. Os privilexios xa non lles
parecen tanto; aquilo vólvese un traballo

máis, unha maneira de gañarse o alpiste
coma outra calquera, cos seus suores e ale-
grías, sen heroísmo. En calquera momento
o presidente ou o primeiro ministro pode
dicirlle que xa non é imprescindible, que
xa non o necesita. Ou peor aínda, deixarllo
chegar por vías indirectas. Prodúcense os
primeiros abandonos, as primeiras baixas;
poucos desisten por propia vontade; ou
caen fulminados ou son apartados pouco a
pouco ata quedar fóra de xogo. Algún
chega a despreocuparse da súa sorte, seguen
traballando arreo dando o mellor de si
mesmos, ata descoidando as súas familias,
esperando que tanto esforzo e dedicación
sexa tido en conta e compensado.

Pero a convivencia reséntese; a frater-
nidade xa non é incondicional. Fórxanse
amizades que poden durar moitos anos
fortalecidas pola ambicións e tensións
compartidas e tamén inimizades que se
esquecerán no mesmo momento en que a
aventura conclúa. A morada do Poder
transfórmase nun teatro de operacións re-
xido pola lóxica dos seus efectivos, as
alianzas e as frontes.

Esta é a ecoloxía do castelo, un universo
de temperaturas extremas e de oscilacións
entre a euforia e a depresión, entre a bo-
rracheira do éxito e a humillación do fra-
caso; un universo entre kafkiano e hobbe-
siano dominado por unha amalgama de
ambición, de abnegación, xenerosidade,
ilusión, cálculo, medo e fatiga.

Sálvanse os menos vulnerables, os que
saben facer ouvidos xordos as críticas e
saben rirse de si mesmos; os que teñen col-
millos máis retorcidos ou a suficiente madurez
para darse conta de que o tempo que dedi-
quen a defender o seu territorio ou a facer
a guerra aos seus inimigos particulares fará
minguar o labor que deles se espera. Sálvanse
os máis bondadosos, os menos dados a
pensar mal das persoas que os rodean pero
tamén os mais duros e egoístas.

En próximas reflexións prometo seguir
con Carles Casajuna para facelos partícipes
das súas reflexións que poden ser perfec-
tamente as nosas.
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A
s escolas deportivas regre-
san este verán a Ponteareas
cunha morea de propostas

para que cativos e cativas a partir
de 6 anos gocen dunhas vacacións
estivais saudábeis e activas. Son
totalmente de balde e contan con
prazas limitadas. 

Tras a imposibilidade de abrir
o pasado verán a causa da situa-
ción sanitaria, as escolas depor-
tivas volven á vila con novidades
entre as propostas que se ofertan.
Así, por primeira vez haberá
fútbol gaélico e petanca. Outros
deportes son baloncesto, hóckey,

patinaxe, tenis e billar. 
O obxectivo, segundo o con-

celleiro de Deportes Miguel Bouzó,
é “fomentar hábitos de vida sau-
dábeis e promocionar o deporte
para todas as persoas como medio
de ocupación do tempo de lecer
e medio educativo”.

As escolas deportivas de verán
regresan a Ponteareas 

A
plataforma galega
Roombo acaba de desem-
barcar no municipio co

obxectivo de ofrecer á veciñanza
da vila e das parroquias un ser-
vizo de entrega a domicilio de
calidade dos produtos do comer-
cio local, ao que permitirá me-
llorar e crecer. A concelleira de
Promoción Económica, Eva Gil,
explica que “dende o Concello
queremos apoiar calquera inicia-
tiva empresarial que axude ao
desenvolvemento local, á crea-
ción de emprego e a fixación de
poboación no rural”. 

Roombo Ponteareas nace cun
reparto a domicilio encamiñado
á restauración, pero xa se está a
valorar a inclusión doutros ser-
vizos, “como o de carnizaría,
froitería ou incluso farmacia,
porque iso suporía facilitarlle

moito á vida a persoas con difi-
cultade de mobilidade, persoas
maiores...”, asegura José Gon-
zález, o responsable da franquicia
en Ponteareas.

A aplicación móbil, unha idea
100% galega que veu a luz en
Verín en pleno confinamento,
está dispoñible para calquera
dispositivo Android ou iOS. As e

os ponteareáns poden xa facer
as súas encargas en A Tenda,
Asador San Cristobal, Bocados,
Cervexería La República, Don Ke-
bab, Invernalia, La Carlota, La
Tienduca, Pipilota, Pizzería O
Castelo e Tapería A Chan. Poden
solicitarse comidas e ceas para
levar ao momento ou programar
pedidos para vindeiras datas. 

Rede de reparto a domicilio na vila 
e nas parroquias

N
o marco da elaboración
do futuro Plan de Convi-
vencia e Civismo, o Con-

cello de Ponteareas vén de poñer
en marcha un proceso participa-
tivo para implicar a toda a veci-
ñanza no traballo de diagnose
dos problemas de convivencia na
vila e na definición das medidas
e solucións que o Concello deberá
implementar no futuro.

O Plan de Convivencia e Ci-
vismo ten como obxectivo “acadar
unha vila e unhas parroquias
coidadas, agradábeis, limpas,
saudábeis e seguras”, sinala o
concelleiro de Bo Goberno, Trans-
parencia e Participación Cidadá,
Roberto Mera. Para iso “é funda-
mental o respecto ao espazo pú-
blico de convivencia e aos de-

reitos das demais persoas”. Co
Plan preténdese “fomentar o ci-
vismo e erradicar os comporta-
mentos que deterioran a convi-
vencia e danan a calidade de
vida da veciñanza”.

A veciñanza poderá dar a súa
opinión e facilitar información e
ideas a través dunha enquisa en
liña dispoñíbel na web do Concello
de Ponteareas. Ademais, nos vin-
deiros días distribuirase entre
toda a poboación un tríptico in-
formativo no que se inclúe un
código QR para acceder directa-
mente ao cuestionario. A enquisa
divídese en cinco bloques temá-
ticos relativos á limpeza, aos ruí-
dos, á mobilidade, ao uso do es-
pazo e dos bens públicos e á se-
guridade e saúde.

Proceso participativo para
elaborar un plan de convivencia

O
grupo municipal ACiP a
través do seu portavoz
Juan Carlos González

Carrera, demanda unha solución
urxente aos problemas da pista
de atletismo de Pardellas.

Pardellas debería ser un refe-
rente como complexo deportivo.
O abandono das instalación e a
falta de compromiso do conce-
lleiro de deportes provocan moi-
tas protestas dos usuarios. Cabe
lembrar que este concelleiro

cobra unha dedicación exclusiva
cun salario de 30.000 euros
anuais.

A pista de atletismo, non se
pode utilizar polos danos que a
maquinaria pesada provocou me-
ses atrás e que seguen sen arran-
xar. O deporte neste concello é
grazas aos pais e nais que dedican
parte do seu tempo en sacar
adiante os clubs deportivos, xa
que o apoio ao deporte base por
parte do concello é nulo.

ACiP demanda unha solución urxente á situación
das instalacións de Pardellas na pista de atletismo
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U
n lugar para traballar e
crecer”, así será o pri-
meiro Centro de Dinami-

zación Empresarial de Ponteareas
presentado polo concelleiro de
participación cidadá, Roberto
Mera, e a concelleira de Promo-
ción Económica, Eva Gil, acompa-
ñados da segunda tenenta de
alcalde Chus Garrote e dos técni-
cos redactores do proxecto.

O estudio de arquitectura Iri-
sarri-Piñera S.L.P expuxo diante
de autónomos, empresarios, em-
prendedores e comerciantes o
proxecto de reforma dos dous
andares do coñecido edificio da
Seguridade Social na Praza Maior
mercados con fondos propios do
Concello grazas ao saneamento
económico realizado polo actual
goberno.

Agora, a reforma será financiada
nun 80% polo Fondo Europeo de
Desenvolvemento Rexional da
Unión Europea, FEDER, no marco
da estratexia “Ponteareas, hábitat
saudábel” e nun 20% con fondos

propios do Concello. 
O Centro de Dinamización Em-

presarial ofrecerá espazos de tra-
ballo para emprendedores, unha
oficiña Smart PEME, sala de reu-
nións, zona de traballo informal,
coworking, zona de reprografía
e almacén, unha oficiña de ase-
soramento e espazo de formación.
Ademais, complétase cun patio-
terraza que oferta a posibilidade
de traballar ao aire libre. 

“Permite que calquera autó-

nomo ou persoa que teletraballa
dispoña de salas tecnolóxicamente
dotadas para manter reunións
con outros profesionais, atender
proveedores, recibir clientes ou
interactuar nos espazos coworking
xerándose máis oportunidades de
negocio. Este centro estará aberto
para todo o tecido empresarial
de Ponteareas, tanto para os que
comezan como para os que están
asentados”, explica o alcalde en
funcións Roberto Mera. 

Ponteareas creará un centro de apoio
e asesoramento ao tecido empresarial

Recuperado a contorna do centro de
saúde e do complexo deportivo

P
onteareas pode xa desfru-
tar dun renovado anel ur-
bano de equipamentos,

35.000 m2 de actuación que
permiten recuperar espazos para
as persoas na contorna do com-
plexo deportivo Álvaro Pino e do
centro de saúde, potenciando a
mobilidade amable e a seguri-
dade viaria. 

A alcaldesa de Ponteareas,
Cristina Fernández Davila, e a
presidenta da Deputación de Pon-
tevedra, Carmela Silva, visitaron
esta contorna remodelada, na que
se investiron máis de 400.000
euros financiados nun 20% por
fondos propios municipais e nun
80% ao abeiro do Plan de Remo-
delación e Mellora de Seguridade
dos viarios municipais (DEPO-
REMSE) do organismo provincial. 

Con esta acción de recuperación
acompañados dun Plan de Mobi-
lidade específico reordenouse o

tráfico mantendo as prazas de
aparcamento e creouse unha zona
de estacionamento por tempo li-
mitado. Tamén hai aparcadoiros
de bicicleta para fomentar este
tipo de mobilidade. A renovación
tamén mellorou a iluminación e
aportou amplas zonas axardinadas,
con numeroso arborado que ga-
rante a sombra, novo mobiliario

urbano e zonas de estancia con
bancos. Esta actuación conecta
dunha forma segura e amábel a
senda do Regato da Venda coa
Senda do Tea e incluíu a creación
dunha senda de arredor de 700
metros na rúa Canteiro Xosé Cer-
viño que chega ata o barrio das
Cachadas, favorecendo a mobili-
dade peonil e ciclábel. 

O
s deputados nacionais,
Ana Pastor, Javier Bas,
Diego Gago e Juan Cons-

tenla, visitaron Ponteareas para
facer balance dos tres anos de
Goberno de Pedro Sánchez en Ma-
drid e renovar o seu compromiso
co municipio. 

Os populares foron recibidos
por varios concelleiros locais,
membros da Plataforma de Afec-
tados da N-120 e pola presidenta
local, Belén Villar, da cal todos
coincidiron en manifestar a in-
sistencia da popular en resolver
os asuntos do municipio de Pon-
teareas. “Desde logo o noso par-
tido non podería ter mellor de-
fensora, é unha persoa moi in-
sistente”, o nome de Ponteareas

escóitase a diario na Cámara
Baixa e na Cámara Alta. A defensa
dos intereses do voso pobo está
garantida co Partido Popular”,
sentenciou Javier Bas. 

Os deputados nacionais com-
prometéronse con Villar a rexistrar
en setembro unha iniciativa no
Congreso dos Deputados para que
se acelere a mellora da N-120 e
a construción da variante-circun-
valación de acceso ao pobo. 

“O balance nestes tres anos
de Goberno non é que non fixesen
nada, é que desfixeron, porque
retiraron os 27 millóns de euros
de investimento que deixaramos
en 2018 e subíronnos os impostos
en plena recesión económica pola
pandemia”, declarou Ana Pastor.   

Ana Pastor esixe a Sanchez
que cumpra cos

investimentos en Ponteareas

R
epresentantes do Ministe-
rio de Dereitos Sociais e
Axenda 2030, a Federa-

ción Española de Municipios e
Provincias, o Instituto Universi-
tario de Necesidades e Dereitos
da Infancia e a Adolescencia
(IUNDIA) e Unicef España entre-
garon nunha cerimonia virtual os
recoñecementos ás 72 entidades
locais que renovaban esta distin-
ción e aos 73 municipios, manco-
munidades e deputacións que o
recollían por primeira vez, entre
eles o Concello de Ponteareas.

Trátase dun recoñecemento ao
exercicio de responsabilidade feito
polo Goberno municipal para poñer

no centro das decisións políticas
a un grupo de poboación que é
presente e futuro da sociedade:
aos nenos, nenas e adolescentes.
A concelleira de Benestar Social
e Igualdade, Verónica Carrera, es-
tivo presente na cerimonia.

Ponteareas, Cidade Amiga
da Infancia
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O
club ponteareán volveu
do Campionato Galego
júnior-absoluto de Ou-

rense cunha medalla de ouro en
4x200 libre masculino e decla-
rouse subcampión na clasifica-
ción xeral conxunta, quedou no
terceiro posto co equipo femi-
nino e no sexto co masculino. 

Na cita estatal de Tarragona,
Yoel Faro acadou dúas medallas
de bronce en 100 e 200 m braza
e se clasificou para todas as finais
das súas probas, acabando no 8º
posto nos 400 m estilos e o 1º
no 200 m estilos.

No Campionato de España In-
fantil celebrado en Sabadell. Sofía
Carballo coroouse como campioa
de España en 100 e 200 metros
braza, foi subcampioa nos 400 m
estilos e finalizou 5ª na final dos
200m. Iria Lemos alcanzou todas
as finais das probas nas que par-
ticipou, alzouse como subcampioa
de España en 50 e 100 m libres e
foi terceira nos 200 m libres.
Naroa Estévez tamén destacou
coa súa mellor marca persoal. 

O Club Natación Ponteareas
triunfa a nivel 

autonómico e estatal 

Ouro en remudas 4x200 libre masculino no Campionato de Galicia.

Ascenso agridoce a Terceira División
do Juvenil de Ponteareas 

O
Juvenil de Ponteareas
completou o seu as-
censo de Preferente á

Terceira División ante un Gran
Peña vigués afectado polas se-
cuelas da pandemia (oito dos
seus xogadores estaban con
COVID, segundo comunicou o
club) e pola decisión da Federa-
ción Galega de Fútbol de finali-
zar a temporada no campo.

Oito minutos de xogo bastaron
para completar un ascenso con
sabor agridoce. O Gran Peña acu-
diu ao campo de Pardellas (Pon-
teareas) con só nove xogadores
e portando unha pancarta de
protesta ("A Nosa Saúde non
Importa") motivada polas con-
dicións nas que deberon afrontar

este partido, determinado pola
referida decisión federativa. 

De feito, os vigueses cumpriron
co trámite deixándose anotar un
gol do Juvenil e simulando a le-
sión de tres xogadores unha vez
comezado o xogo, para quedar
así na regramentaria inferioridade
numérica que lles imposibilitaba
continuar co partido.

O parte arbitral realizado polo
árbitro principal Francisco Javier
Rodríguez Campos, referiu a su-
rrealista situación indicando que
"os xogadores e algúns directivos
do Gran Peña F.C portaron dúas
pancartas, entre cuxos lemas
puiden ler 'Saúde Importa', 'Fe-
deración corrupta' e 'FGFMafia".
Indicou o parte que estes xoga-

dores saltaron ao campo "coas
mans atadas a cordas", proce-
dendo a "sentarse no terreo de
xogo" unha vez o balón estivo
en movemento no saque inicial
e tras enviar o esférico ao saque
de banda. Foi así como o Juvenil
anotou ao minuto 2 o tanto por
obra do seu xogador Cora, e que
lle deu oficialmente o ascenso a
Terceira División.

Ante esta situación, o nume-
roso público que asistiu ao campo
de Pardellas despediu entre
aplausos aos xogadores e direc-
tivos do Gran Peña, toda vez o
Juvenil logrou o ansiado ascenso
en condicións incómodas nas
que seguramente ningún deles
agardaba. A Campiona de España, Sofía Carballo
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O
s segredos da noite de
Mondariz: petróglifos e
estrelas" é unha saída

seminocturna guiada aos petrógli-
fos de Gargamala que forma parte
do programa "Mondariz Natura".
Terá lugar o 6 de agosto, ás 20:00
horas, e o período de inscrición xa
está aberto. As persoas interesa-
das deben contactar coa Oficina
Municipal de Información Xuvenil
(OMIX) do Concello de Mondariz
antes do 4 de agosto por correo
electrónico (omix@mondariz.gal)
ou teléfono (680 964 461). A ac-

tividade, dura 3 horas  e ten un
percorrido de 5-6 km. É de balde
e está recomendada para persoas
maiores de 12 anos. 

Saída seminocturna guiada
aos petróglifos de Gargamala

E
ntre as novas áreas de
solo industrial confirma-
das recentemente polo

Instituto Galego de Vivenda e
Solo, figura unha superficie de
144.545 m² na zona da Lagoa,
próxima ao centro urbano do
Concello de Mondariz, que aco-
llería un futuro parque empresa-
rial. Á vista desta decisión, o
Goberno municipal convocou a
unha reunión ás empresas radi-
cadas no termo municipal para
informarlles sobre este proceso.

"Para o Concello de Mondariz,
que non dispón dun Plan Xeral
de Ordenación Municipal (PXOM)
que recolla solo industrial, esta
é unha excelente nova. Dispoñer

dun parque empresarial próximo
ao centro urbano e ben comuni-
cado evitará a deslocalización
de empresas e mesmo facilitará
o asentamento de novas empre-

sas", afirma o alcalde, Xosé Emilio
Barros, que xa durante a campaña
electoral de 2019 se comprome-
tera a impulsar o desenvolve-
mento dun parque empresarial.

Mondariz reúne ás empresas locais para
informar sobre a creación de solo industrial

O
Concello de Mondariz
está negociando a súa
débeda co Consorcio de

Benestar Social da Xunta polo
Centro de Día, e que estaba sen
pagar desde a posta en marcha
deste servizo en 2011, cando se
acordou o sistema de cofinancia-
ción. 

Así, a Xunta reclamaba o pago
por liquidacións de 97.500 euros.
En xullo de 2021, o Concello de
Mondariz iniciou o pagamento
desa débeda ao recibir a liquida-
ción correspondente do primeiro
semestre deste ano e procedeu
igualmente a non arquivar este
asunto, como se fixera anterior-
mente. Do mesmo xeito, o Con-

cello iniciou a renovación do con-
venio coa Xunta para cumprir cos
seus compromisos tras incluír no
orzamento municipal a previsión
destes pagamentos. 

Co sistema de cofinanciación
que entrou en vigor en 2017,
Mondariz paga 2.500 euros por
cada habitante do Concello que
faga uso do Centro de Día a pesar
de que as instalacións son de pro-
piedade municipal, pero non pode
asignar ningunha das 30 prazas
entre os seus veciños porque esta
é unha competencia da Xunta.
Polos usuarios do Centro de Día
que veñen doutros concellos, a
Xunta asume o custo total do ser-
vizo (7.500 euros por usuario).

Mondariz cumpre cos seus
pagamentos á Xunta polo

Centro de Día
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O
pasado  27 de
xullo Hermelinda
Portela Gargamala,

veciña de Maceira, cumpliu
100 anos.

Os seus familiares qui-
xeron festexar este día tan
especial dentro do que
permite a situación sani-
taria. O noso Alcalde, Juan
Pablo Castillo acompañou
a Hermelinda e a súa fa-
milia na celebración en-
tregándolle un agasallo
floral.

Hermelinda Portela cumpre 100 anos!

E
ste ano a Festa do Chu-
rrasco tivo un novo for-
mato. O Concello de Covelo

fixo participe a Hostalaría para
poder seguir celebrando este
evento tradicional e gastronó-
mico dadas a circunstancias sani-
tarias que estamos vivindo.

Establecementos como  o Bar
Sebastián, Bar Cuartel, Casa Costa,
O Buraco, Asador Hermida, Res-
taurante Lemos, Bar Plaza, Res-
taurante Río Tea, Lugar dos Devas,
Bar La Graña ou Bar Casa Social

Graña ofreceron racións de costela
de porco, tenreira e chourizo crio-
llo a 6,00 € , con reserva para
quenda de comidas ou para levar.

Covelo celebrou a Festa do
Churrasco na hostalaría
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O
Concello de Arbo,
acaba de adxudicar as
obras de mellora e pa-

vimentación do camiño agrícola
das Searas. As obras incluídas
neste proxecto pretenden resol-
ver os problemas de dar un ser-
vizo digno a unha serie de
parcelas agrícolas a través dun
camiño municipal actualmente
estreito e con zonas de pavi-
mento en mal estado.

As obras serán de renovación
do pavimento asfáltico actual
cunha capa de aglomerado en
frío. A actuación denomínase
“Mellora de pavimentación do
camino Agricola das Searas”, e
ten un orzamento de 36.008,00
€ (IVE do 21% incluido). Esta
actuación conta con financia-
mento da Axencia Galega de De-
senvolvemento Rural.

Ao longo deste ano, desen-
volveranse máis obras en dis-
tintas parroquias do Concello
de Arbo, demandadas polos ve-
ciños e veciñas de Arbo, é as
que este goberno atendeu as
súas peticións – manifesta Ho-
racio Gil – Tamén con fondos
propios o Concello de Arbo,
acaba de realizar o “bacheado”
de todas as estradas de titula-
ridade municipal. 

Arbo mellora os camiños rurais 

Por Juan Louzán

S
e cumprirán as palabras pro-
nunciadas o pasado febreiro
polo Papa Francisco, que de-

cretou o 29 de xullo para celebrar
a memoria das tres irmáns, Marta,
María e Lázaro. En teoría as cos-
tumes se fan leis, pero neste caso
se puxo fin as procesións con ca-
daleitos con persoas dentro.

Os negacionistas colocaron unha
pancarta contra o anterior párroco,
e negáronse a retirala. Reflexa
unha actitude contraria as normas
eclesiásticas e de culto durante
todo o ano. Os feligreses respec-
tuosos se declaran en contra dos
empecinados en manter con vio-
lencia posturas improcedentes.

O sacerdote encargado (non
quere a publicación do seu nome)

de este evento polo bispo de
Tui-Vigo, amósase contundente
sobre "separar o relixioso do pa-
gán, da eucaristía, e liberar a
procesión de elementos profanos,
supersticións e alleos á liturxia
eclesial". Estaba claro que a ro-
maría tradicional se convertera
nunha atracción turística escan-
dalosa, dado que a procesión con
cadaleitos e persoas dentro, ás
veces ata con nenos, rompían
todas as normas relixiosas cristiás. 

Sinalar que os partidarios da
participación de persoas dentro
dos cadaleitos din que “non debe
considerarse pagán, posto que
está cheo de sentimentos e fe,
con grazas á Santa por salvar a
vida do enfermo”

A decisión tomada polo sacer-
dote encargado e inflexible é ro-

tunda ao contar co apoio do
bispo: "non haberá procesión,
temos que respectar as directrices
impostas polas autoridades sani-
tarias. Teremos as eucaristías fora
da igrexa, nunha carpa aberta e
gardando as distancias entre os
asistentes".

Santa Marta de Ribarteme sen cadaleitos

FUCO PRADO

CAMPAMENTO DE VERÁN dende o 1 de xullo ó 
31 de agosto – destinada a nenos de 3 a 13 anos.  

AGOSTO
1 de agosto (Domingo): Ás 22.30h CINE NA RÚA coa pro-
xección da pelícúla "Los Japón" na Praza do Concello
6 de agosto (Venres): “GALA DA LAMPREA” Ás 20.30h,
na praza Consistorio. Nomeamento de "Arbense Distin-
guido", entrega de premios dos diferentes concursos e
entrega de Placa conmemorativa á Coral Polifónica de
Arbo polo seu 25 aniversario, amenizado coa actuación
do violinista Antonio Seijo e o seu grupo "Skylight", nun
tributo instrumental ao pop máis coñecido.
7 e 8 XXVI FESTA DA LAMPREA SECA
7 de agosto (Sábado) 

12.00h: Pasarrúas a cargo da Charanga "Sorcha" 
19.00h: Pasarrúas a cargo da Charanga "A.C. Barca de
Loimil" e da Charanga "A.C A Vella Barca"
22.00h: Concerto "Luar na Lubre", na Praza do Concello

8 de agosto (Domingo) 
12.00h: Pasarrúas a cargo da Charanga"Nordés"
13.30h: Concerto "Banda de Xinzo", na Praza do Concello
19.00h: Pasarrúas e animación infantil da"Superpandi"
20.00h: Espectáculo circense "Iska Letriska", na Praza
do Concello
14 de agosto (Sábado): Ás 22.30h CINE NA RÚA coa

pelícúla "Cuñados" na Praza do Concello
15 de agosto (Domingo): Ás 20.00h: Actuación do

"Mago Alberto", na Praza do Concello
16 de agosto (Luns): SAN ROQUE 

11.00h: Pasarrúas da Charanga "Atrancalevadas"
12.00h: Misa Solemne na Igrexa Parroquial de Sta. María
de Arbo cantada polo "Trío de Cámara Dolce"

SETEMBRO
11 de setembro (Sábado): Ás 21.00h Espectáculo Teatro
Clown de "Odaiko", na Praza do Concello

VERÁN CULTURAL 2021 en ARBO
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Actividades culturais e deportivas 
do Concello da Cañiza AGOSTO 2021

EXPOSICIÓNS DE PINTURA
Exposición de pintura a cargo das alum-
nas-os de Eva Domínguez
Do 2 ao 06 de agosto
Exposición de pintura a cargo das alum-
nas-os de Laura Estévez
Do 9 ao 13 de agosto
Lugar: Concello da Cañiza
Horario: De luns a venres de 08 a 15 h

DOMINGO 01 TEATRO 
Representación teatral para toda a familia,
ROSALÍA, de Culturactiva Producións.
Hora: 22.30h.    Lugar: Praza Maior

Do luns 2 ao 13            BALONMÁN
“Campus Deportivo Plurilingüe de balonmán” 
Lugar: Pavillón Municipal 
Participantes: nenas-os de 4 a 16 anos
Horario: de 09.00 a 14.00h.
Información e inscrición: 616 13 45 60
balonmancaniza@gmail.com
Organiza: Club Balonmán Cañiza

LUNS 02                     CINE NA RÚA
Película: PADRE NO HAY MÁS QUE UNO 2
Lugar: Praza Maior  Hora: 22.30h.

MARTES 03                CINE NA RÚA
Película: DÍOS MÍO PERO QUÉ TE HEMOS
HECHO…AHORA
Lugar: Praza Maior  Hora: 22.30h.

MÉRCORES 04           CINE NA RÚA
Película: SI YO FUERA RICO
Lugar: Praza Maior   Hora: 22.30h.

XOVES 05                  CINE NA RÚA
Película: LOS JAPÓN 
Lugar: Praza Maior    Hora: 22.30h.

VENRES 06                     MÚSICA  
CORAL DA CAÑIZA
Lugar: Auditorio da Casa de Cultura
Hora: 22.00h.

SÁBADO 7           AEROMODELISMO
Campionato galego –F5J-
Planeadores eléctricos
Campo de  voo  “O Pastizal de Fontefría”
Horario: Inicio 10.30h.-Toda a xornada
Organiza: Club Vuelo a Vela Fontefría

SÁBADO 07 e DOMINGO 08 FÚTBOL
“Trofeo futbol Veteranos, Concello da Cañiza” 
Lugar: Campo das Augas Férreas
Día 08, 19.00 e 20.15h.
Día 09, 19.00 e Final 20.15h.
(Se as autoridades sanitarias o permiten)

SÁBADO 07 MÚSICA
Concerto de DÚO TAO con Xose Antonio
Rodríguez e Loida Díaz
Lugar: Augas Férreas   Hora:  21.00 h

DOMINGO 08 PÁDEL SURF
“Sente a nosa auga cunha experiencia
única de pádel surf”
Lugar: Río Deva     
Duración: 1h.15 m
Hora:  4 quendas (2 de mañá e 2 de tarde)
12 participantes máximo por quenda 
Inscrición e información: www.depo.gal
Organiza: Deputación de Pontevedra

DOMINGO 08     MÚSICA
Actuación de Samudra Trío 
Hora: 22.30h.  Lugar: Praza Maior
Organiza:Deputación de Pontevedra

LUNS  9                       MONÓLOGO
Actuación de SERGIO PAZOS
Espectáculo: Contaxiándonos do humor
Lugar: Praza Maior     Hora: 22.30 h

MARTES 10                     CICLISMO
FESTA DA BICI 
Percorrido 10 Km.”Sorteo dunha bici”
Saída: Concello   Hora: 19.30h.

MARTES10                      KARAOKE
Anímate e sobe ao escenario a cantar!
Lugar: Praza Maior   Hora: 22.30h.

MÉRCORES 11           CIRCO AÉREOS
Espectáculo: MÁIS ALTO AÍNDA 
Compañía: Desastronauts
Lugar: Praza Maior   Hora: 22.30 h

XOVES 12                          MÚSICA
Actuación de BROKEN PEACH
Lugar: Praza Maior
Hora: 22.30 h

VENRES 13                        MÚSICA
Actuación de OS D’ABAIXO
Espectáculo: SOMOS A PEDRA
Lugar: Praza Maior   Hora: 23.00 h

SÁBADO 14                      MÚSICA
Banda de Música Unión de Guláns
Lugar: Praza Maior    Hora: 12.00 h

SÁBADO 14   50 ANIVERSARIO CF CAÑIZA
Acto homenaxe 50 Aniversario CF Cañiza
Lugar: Praza Maior  Hora: 19h.
-De 13 a 18h.Exposición Fotográfica e de
material do CF Cañiza 
Organiza: CF Cañiza

SÁBADO 14                        MÚSICA
Actuación de MILLADOIRO
Lugar: Praza Maior   Hora: 23.00h.

EXPOSICIÓN FOTOGRÁFICA
50 ANIVERSARIO CF CAÑIZA
Do 15 ao 31 de agosto
No Salón de Plenos do Concello da Cañiza
Organiza: CF Cañiza

DOMINGO 15                                        
Pasarrúas cos nosos cabezudos centenarios
co grupo de Santa Cristina de Valeixe
Saída do concello ás 12.00 h

DOMINGO  15  INFANTIL
“A BAILAR”  Compañía: Animar-t
Lugar: Rúa Oriente    Hora:19 h

DOMINGO 15 FÚTBOL
Trofeo  “Festa do Xamón” 
Hora: 19.00h.
Lugar: Campo de Futbol do Vieiro
(Se as autoridades sanitarias o permiten)

DOMINGO 5                      MÚSICA
Actuación de TAMARA PÉREZ Copresenta-
dora do programa Bamboleo e Semifinalista
de Recanteiros
Lugar: Praza Maior    Hora: 23.00h.

MÉRCORES 18                     MÚSICA
Actuacións de Dj´s 
Lugar: Praza Maior    Hora: 22.00h.

XOVES 19                           MÚSICA
Batallas de rap  “Pelexa de galos”
Lugar: Praza Maior    Hora: 22.00h.

VENRES 20 BALONMÁN
“Torneo Rodespi” Masculino e Feminino
Lugar: Pavillón Municipal da Cañiza
Ás 18h.Partido masculino
Ás 20h.Partido Feminino

SÁBADO 21 FÚTBOL
“Trofeo futbol Veteranos, Memorial Juán
R. Caamaño” 
Lugar: Campo das Augas Férreas
Organiza: Club Futbol Veteranos da Cañiza
Hora: 20h.
(Se as autoridades sanitarias o permiten)

SÁBADO 21              TEATRO
Obra: A LINGUA DAS BOLBORETAS
Compañía: Sarabela teatro
Lugar: Auditorio da Casa de Cultura
Hora: 21.30 h

DOMINGO 22 ANDAINA
Percorrido aproximado: 12 Km 
Anunciarase o punto de saída.
Hora: 09.30 h

VENRES 27 BALONMÁN
Torneo Concello da Cañiza
Presentación Oficial do Club Balonman
Saeplast A Cañiza.Tempada 2021-22
Ás 19h.Partido presentación Saeplast Ca-
ñiza Feminino
Ás 21h.Partido presentación Saeplast Ca-
ñiza Masculino.

AEROMODELISMO
SÁBADO 28 e DOMINGO 29
Campionato galego –F3Q ACRO-
Acrobacia de planeadores.
Remolque mediante avión a motor.
Campo de  voo “O Pastizal de Fontefría”
Inicio 10h.(os dous días) Toda a xornada
Organiza: Club Vuelo a Vela Fontefría.

Grupo Milladoiro
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A
Câmara Municipal de Ponte
de Lima deu comezo este
23 de xullo ás conmemo-

racións relativas ao Ano Santo
Jacobeu "Caminho Português de
Santiago", a través da visita a
esta localidade limense da Secre-
tária de Estado Adjunta e do Pa-
trimónio Cultural,  ngela Ferreira.

Acompañada do presidente da
Câmara Municipal, Victor Mendes,
Ferreira inaugurou o Painel de
Azulejos referente à passagem de
D. Teresa e D. Henrique localizado
na freguesía de Correlhã, así como
a obra de recuperación da Capela
de Santiago na Correlhã, financiada
polo Programa Operacional da Re-
gião Norte (NORTE 2020). Esta
capela está localizada ao fronte
dunha casa particular, cuxos donos
tamén realizaron unha colorida
alfombra conmemorativa. A fre-
guesía de Correlhã é punto im-
portante de paso de peregrinos
deste tramo do camiño xacobeo.

Posteriormente, a comitiva go-
bernamental trasladouse ao Museu
dos Terceiros, no centro de Ponte
de Lima, para inaugurar a Expo-
sición sobre o Caminho Português
de Santiago, tamén financiada
dentro do Programa Operacional
da Região Norte (NORTE 2020), e
a presentación do Boletim Cultural:
“Ponte de Lima: do passado ao
presente, rumo ao futuro”, su-
bordinado ao tema “Caminho Por-
tuguês de Santiago”. 

Nesta visita puido apreciarse
o acervo histórico e de patrimonio
do Caminho Português de Santiago
así como a beleza arquitectónica
deste museo, que conta con dúas
igrexas e convento do século XV,
e a sobriedade do arte medieval
e monacal barroco da Orden Ter-
ceira de San Francisco.

A exposición sobre o Caminho
Português de Santiago estará ex-
hibida no Museu dos Terceiros do
23 de xullo ao 30 de decembro.

Ponte de Lima deu inicio
ao Ano Santo Jacobeu 

A
exposição 'Prémio Especial
de Caricatura Fernão de
Magalhães - PortoCartoon

World Festival', após um expo-
nencial número de visitantes, es-
tará patente até dia 31 de agosto
na Loja Interativa de Turismo em
Ponte da Barca.

A exibição internacional reúne
72 caricaturas de artistas de vários
países como Bósnia, Brasil, China,
Egipto e Emirados Árabes Unidos,
Indonésia, Irão, Quénia, Servia,
Turquia e, nomeadamente, o de-

senho do vencedor do 1º prémio,
o artista português Pedro Ribeiro
da Silva.

A exposição é comissariada pelo
diretor do Museu Nacional da Im-
prensa, Luiz Humberto Marcos.

Exposição 'Prémio Especial
Portocartoon Fernão de Magalhães'

patente até agosto

António Barbosa recandidata-se à
Câmara de Monção

O
presidente da Câmara
de Monção vai recandi-
datar-se pelo PSD a um

segundo mandato autárquico
nas eleições de setembro, con-
fiante “no reconhecimento do
trabalho abrangente e inovador
dos últimos quatro anos”.

Licenciado em gestão de em-
presas, com 45 anos, o autarca
social-democrata de Monção disse
não estar preocupado com o ce-
nário político com que vai medir
forças nas eleições autarquias.

Segundo António Barbosa, o
primeiro mandato que exerceu
na Câmara de Monção “foi muito
abrangente”, e adiantou que face
“aos novos desafios que se colo-
cam no futuro há áreas que vão
ser uma prioridade e obrigação,
não só no município de Monção,
como é o caso do ambiente”.

A ação social, a educação, a
reabilitação urbana e a mobili-
dade, foram outras das áreas
que apontou como apostas da

candidatura para que o “concelho
continue a desenvolver-se de
forma integrada e homogénea
em todo o seu território”.

A apresentação da candidatura
de António Barbosa foi lançada,
na segunda-feira, através das
redes sociais, “com um vídeo
que retrata muito do que foi
feito nos últimos quatro anos e
da forma muito distinta com
que o atual executivo abraçou o
projeto eleitoral”.

Nas eleições autárquicas de
2017, o PSD, liderado por António

Barbosa, conquistou a presidência
da câmara, na qual o PS esteve
no poder durante 20 anos. A
lista do social-democrata venceu
com 47,01% dos votos, garantindo
quatro mandatos. O PS, que então
recandidatou Augusto Domingues,
atingiu 43% e ficou com três ve-
readores no executivo.

Nas eleições de 26 de setem-
bro, além de António Barbosa,
concorrem pelo PS Filipe Quintas
Ferreira, pela CDU Amélia Bar-
beitos e pelo Chega Artur Dias
Trindade.

Atual presidente por inerência concorre
para reforçar maioria PSD em Valença

O
atual presidente, por
inerência, da Câmara de
Valença, vai concorrer,

pela primeira vez, como cabeça-
de-lista para reforçar a maioria
PSD.

Manuel Lopes assumiu a pre-
sidência da câmara da segunda
cidade do Alto Minho, em no-
vembro de 2019, substituindo
no cargo Jorge Mendes, que foi
eleito deputado do PSD nas le-
gislativas de outubro desse ano,
ao ser o  ‘número dois’ da lista
que concorreu às eleições au-
tárquicas de 2017, desempenhou
até então as funções de vice-
presidente da autarquia.

Atualmente, o executivo mu-
nicipal é composto por sete ele-
mentos, sendo cinco do PSD e
dois do PS. Manuel Lopes, que
entre 2009 e 2019 exerceu a
vice-presidência da autarquia,
disse encarar a candidatura “com
otimismo e vontade de trabalhar”
para “continuar o caminho ini-

ciado há 12 anos, melhorando-
o ainda mais”

Em janeiro, José Monte, ve-
reador das coletividades, cultura,
desporto, juventude, parques de
estacionamento públicos, trans-
portes, turismo, eurocidade e
projeto transfronteiriços renun-
ciou aos pelouros por discordar
do rumo político seguido pelo
atual presidente, mas permane-
cendo em funções até ao final
do mandato autárquico.

Em março, José Monte anun-
ciou a candidatura como inde-
pendente às autárquicas deste

ano, pelo movimento indepen-
dente “Fortalecer Valença”.

António Dias, ex-presidente
da Concelhia do PS, concorre
como independente pelo Movi-
mento “Nós Cidadãos” à Câmara
de Valença depois de se ter de-
mitido da concelhia socialista,
acusando a distrital de “impor”
o candidato àquela autarquia.

Às eleições de 26 de setembro
concorrem ainda pelo PS, José
Manuel Carpinteira, atualmente
deputado na asssembleia da Re-
pública e pela CDU, Paula Gomes
formada em técnica de vendas.



FORO A PENEIRA | Agosto de 202114

Foro A PENEIRA do Alto Minho

O
presidente do Turismo
do Porto e Norte de
Portugal (TPNP) afir-

mou que a sua sede, sita no Cas-
telo Santiago da Barra, em Viana
do Castelo, será alvo de uma re-
abilitação, sendo o seu custo es-
timado num vaqlor aproximado a
um milhão de euros, sendo que
para al vai ser candidatada a
fundos europeus.

Em declarações à agência
Lusa, Luís Pedro Martins explicou
que o projeto de reabilitação
do forte quatrocentista cons-
truído para defender a então
Viana da Foz do Lima, atual
Viana do Castelo, propriedade
do Estado, será candidatado, em
conjunto, com a Câmara Muni-
cipal de Viana do Castelo (CMVC).

O forte foi cedido pelo Estado
em 1983. O TPNP está completa-
mente alinhado com a CMVC nesta
questão, estando em diálogo para
fazer a candidatura conjunta. O

valor final da intervenção ainda
não está totalmente estimado,
mas seguramente ultrapassará
mais de um milhão de euros.

O Castelo de Santiago da Barra
é onde se encontra instalada a
sede doo TPN e merece uma in-
tervenção para lá de uma limpeza
de vegetação. O que mais preo-
cupa é o edificado e depois da
recuperação, abrir portas com
circuitos de visitação e com
conteúdos para que o turista
possa ter uma visita minima-

mente interessante.
Classificado como imóvel de

interesse público em 1967, o
Castelo ou Forte de Santiago da
Barra passou para a tutela do
Ministério das Finanças em 1979.
A partir de 1983 instalou-se no
forte a extinta Região de Turismo
do Alto Minho(RTAM), sendo
atualmente a sede do organismo
que sucedeu à RTAM, o Turismo
Porto e Norte. No espaço funciona
também a Escola de Hotelaria
de Viana do Castelo.

Candidatura a fundos europeus para
reabilitar Forte e Castelo de Santiago da

Barra em Viana do Castelo

U
ma notícia na concei-
tuada revista Forbes fez
‘disparar’ o número de in-

teressados na compra do Palácio
da Brejoeira, em Monção, que se
encontra à venda há mais de dois
anos pelo preço de 25 milhões de
euros.

Quem o afirma, em declarações
ao Jornal de Notícias, é o acionista
majoritário e administrador da
propriedade que inclui o palácio
com 1.700 metros e um total de
28 hectares de terrenos divididos
em vinha, floresta e jardins.

Emílio Magalhães explica que
alguém colocou a notícia na revista

e que isso fez disparar a comuni-
cação de novos interessados, ad-
mitindo que a administração está
a avaliar propostas que chegam a
um escritório de advogados man-
datado para o efeito.

O sócio maioritário admite ain-
da, à mesma publicação, que a
venda se deve a uma “questão de
sucessão”, uma vez que as filhas
não estão “predestinadas” para
dar continuidade à gestão do Pa-
lácio. Espera, contudo, que seja
mantida a tradição, prestígio e
notoriedade, e quem sabe também
a transformação num “hotel de
charme”.

Palácio da Brejoeira à venda
por 25 milhões… 

e não faltam interessados

O
distrito de Viana do Cas-
telo tem atualmente 272
casos de covid-19 ati-

vos, mais 7 em três dias, segundo
o mais recente boletim da Uni-
dade de Saúde Local do Alto
Minho (ULSAM), atualizado dia
26 de julho às 16:00 .

O concelho de Viana do Castelo
continua a ser o mais atingido,
mas já regista uma queda de
casos, são agora 114, menos dois
em relação à sexta-feira anterior.

De resto, os casos ativos sobem
em Arcos de Valdevez, Caminha,
Monção, Paredes de Coura, Valença
e Cerveira. Descem em Ponte da
Barca, Ponte de Lima e, como já
referido, em Viana do Castelo e
mantém-se a ‘zeros’ em Melgaço.

O distrito de Viana do Castelo
soma, desde o início da pandemia,

19.469 casos, mais 66 desde 23
de julho. Por outro lado, contam-
se 18.769 recuperados, mais 59.

O número de óbitos mantém-
se igual desde dia 21 de junho –
428.

Os óbitos registados por con-
celhos são os seguintes: Viana do
Castelo 116, Ponte de Lima 71,
Monção 44, Arcos de Valdevez 38,
Caminha 39, Melgaço 35, Ponte
da Barca 26, Cerveira 20, Valença
22 e Paredes de Coura 17.

Os concelhos têm os seguintes
casos ativos: Viana do Castelo
114 (- 2), Ponte de Lima 54 (-
5), Arcos de Valdevez 27 (+ 4),
Caminha 8 (+ 3), Paredes de Coura
16 (+ 4), Valença 14 (+ 1), Monção
15 (+ 1), Cerveira 19 (+ 4), Ponte
da Barca 5 (- 3) e Melgaço 0
(igual).

COVID-19: Distrito de
Viana regista ligeira 

subida de casos

Amigos do Caminho de Santiago têm
nova sede em Viana

F
oi oficialmente entregue à
Associação dos Amigos do
Caminho de Santiago de

Viana do Castelo a Casa João
Velho, junto à Sé Catedral, depois
de celebrado o contrato de como-
dato aprovado por unanimidade
pela Câmara de Viana do Castelo.

Segundo o contrato, a autar-
quia é proprietária e legítima
possuidora do imóvel designado
pela Casa João Velho sito no
Largo do Instituto Histórico do
Minho, Viana do Castelo, sendo
que entrega gratuitamente à As-
sociação dos Amigos do Caminho
de Santiago (AACS) o primeiro
andar do imóvel, para as suas
diversas atividades e realizações,
de acordo com a concretização
das suas atribuições e compe-
tências. O contrato é celebrado
pelo prazo de cinco anos, com
início na data da respetiva assi-
natura, sendo prorrogável por
iguais períodos, salvo se qualquer

das partes o denunciar com aviso
prévio de 60 dias relativamente
à data do seu termo.

Fundada a 01 de dezembro
de 2004, este grupo Jacobeu
surgiu pelo entusiasmo e pelo
sonho de um grupo de peregrinos
que pretendia oferecer a mais
pessoas a experiência de ser pe-
regrino bem como trabalhar na

divulgação e promoção do Ca-
minho Português de Santiago,
pode ler-se na descrição publi-
cada no portal de internet da
associação.

Desde 2012 que gere o Al-
bergue de Peregrinos de Caminha,
com 32 camas, e define-se como
uma Associação Jacobeia de Pe-
regrinos e para Peregrinos.
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P
elo sexto ano consecutivo
o Paço de Giela recebe o
evento “Noites no Paço de

Giela”, que em cinco datas de
Julho e Agosto, sempre sábados,
coloca neste Monumento Nacio-
nal, e na sua incrível envolvente,
projetos musicais de forte origi-
nalidade e muito intimismo.

A primeira data será a 17 de
Julho com os MÃO MORTA + CORO
ARCOS VOCALE, seguindo-se a 31
os Clã. Em Agosto as Noites no
Paço recebem os MOTUS ENSEMBLE
(Portugal / Holanda) a 13, a fa-
dista Carminho a 14 e a 28 Luísa
Sobral.

Todos os concertos são às
22h00, de entrada gratuita e 100%
ao ar livre, respondendo em total
segurança às atuais necessidades
dos eventos públicos, estando as-
segurado numero máximo de es-
petadores e respetivos mecanismos
de proteção e convívio.

Noites no Paço de Giela
regressam em Julho e Agosto 

a Arcos de Valdevez

N
o dia 9 de julho foi
inaugurada a instalação
“Alto Minho 4D - Viagem

no Tempo - Barroco”, no Centro
Interpretativo do Barroco. Pode
agora viajar pelo período barroco,
numa experiência tecnológica
única, multimédia, através da
projeção nas paredes e nos ele-
mentos escultóricos. 

Com sessões todos os dias, de
manhã e de tarde, esta instalação
surgiu no âmbito do projeto “Alto
Minho 4D - Viagem no Tempo”,
promovido pela CIM do Alto Min-
ho, através do qual foram criadas
10 rotas culturais no Alto Minho.

Integrando os principais bens
patrimoniais da região, muitos
classificados como Monumento
Nacional, estas rotas encontram-
se organizadas cronologicamente,
percorrendo os diferentes períodos
da pré-história até aos dias de
hoje, passando pela Idade Moderna
com o Barroco, em Arcos de Val-
devez; até dimensões mais re-
centes como a Época Contempo-
rânea. Mais do que simples rotas
turísticas, são o testemunho de
uma identidade e de um legado
cultural do passado, que nos
transporta para uma “viagem no
tempo”.

Inaugurada “Alto Minho 4D -
Viagem no Tempo - Barroco”

D
esde o passado dia 13
de julho, que está a de-
correr o Festival de Per-

cursos da Música, em Ponte de
Lima onde podem assistir a es-
petáculos de música clássica,
erudita e contemporânea.

Os espetáculos são ao ar livre
e em segurança, tendo em conta
as indicações dadas pela DGS. O
uso de máscara é obrigatório. Os
eventos ocorrem todos os dias a
partir das 20h30, sendo necessária
a apresentação do bilhete. As
entradas são gratuitas, e deverão
ser levantadas, dias úteis no Tea-
tro Diogo Bernardes, das 9:30-
13:30 e das 14:00-17:30. 

Festival Percursos da Música, de 13 de
Julho a 8 de Agosto, na Expolima

𝗣𝗥𝗢𝗚𝗥𝗔𝗠𝗔:

30 Julho – 22h00 | QUARTETO DE CORDAS DE MATOSINHOS –
Beethoven 250 anos
31 Julho – 22h00 | NANI NOAM VAZANA – Ladino
1 Agosto – 22h00 | TRIO CABOCLAGEM | FRED MARTINS, JED
BARAHAL E RUCA REBORDÃO – Festejando 100 anos do Samba
2 Agosto – 22h00 | EPTA PORTUGAL – Recital de Violoncelo e
Piano por Pavel Gomziakov e Luís Pipa | Homenagem ao Violon-
celista Paulo Gaio Lima
3 Agosto – 22h00 | STILL LIFE – “Recomeço”
4 Agosto – 22h00 | DIOGO CARLOS – Recital de Guitarra Clássica
5 Agosto – 22h00 | ADLIB STRINGS – Música de Filmes
6 Agosto – 22h00 | AMÓS LORA DUO
7 Agosto – 22h00 | JULIANA DIAS E RAFAEL ARAÚJO – Recital
de Flauta Transversal e Piano | “Le Coup Toucher”
8 Agosto – 22h00 | MARIA JOÃO – “Maria João OGRE”

4
Quartas de Jazz vai levar a
Moledo, Caminha e Vila
Praia de Âncora quatro

concertos de música jazz, O pri-
meiro “Swing do trombone à
fusão da trompete” com Antó-
nio Silva (Trompete), Xavier Ri-
beiro (Trombone), José Paulo
Ribeira (Piano), Jaime Alvarez
(Contrabaixo) e Paulo Pinto
(Piano) é já no dia 28 de julho.
O concerto é em recinto ao ar
livre, vedado, com lugares sen-
tados e de entrada gratuita, me-

diante levantamento de bilhete.
O 4 Quartas de Jazz continua

a 4 de agosto, no Largo Calouste
Gulbenkian, em Caminha, com
o concerto “Violino até Jazz”
com Jean-Philippe Passos (Vio-
lino), José Paulo Ribeira (Piano),
Jaime Alvarez (Contrabaixo) e
Paulo Pinto (Bateria). No dia
11 de agosto, regressa a Vila
Praia de Âncora, desta feita ao
Largo da Igreja Matriz, com o
espetáculo “Classic’on Jazz quar-
tet feat. Big Band” com Luís

Pinto (Guitarra), José Paulo Ri-
beira (Piano), Jaime Alvarez
(Contrabaixo), Paulo Pinto (Ba-
teria) e Big Band: Sopros da
Banda de Música de Antas. O 4
Quartas de Jazz termina a 18 de
agosto, em Moledo, no Auditório
António Pedro, com o concerto
“Jazz à Vox” com Daniela Costa
(Voz), José Paulo Ribeira (Piano),
Jaime Alvarez (Contrabaixo) e
Paulo Pinto (Bateria). Todos os
concertos são gratuitos e deco-
rrerão ao ar livre, pelas 22H00.

Caminha: “4 Quartas de Jazz” volta a
marcar as noites de verão

Q
uim Barreiros vai atuar
em Vila Praia de Âncora,
em Caminha, de onde é

natural, no sábado, 31 de julho.
O músico minhoto será o prota-
gonista do projeto “31 de julho
…a seguir entra agosto”, que de-
correrá no Forte da Lagarteira,
pelas 22:00, e que tem como

mote uma canção do próprio
Quim Barreiros, “O melhor dia
para casar”. O concerto é em re-
cinto ao ar livre, vedado, com lu-
gares sentados e de entrada
gratuita. Os bilhetes estarão dis-
poníveis nos Postos de Turismo
do Concelho de Caminha,  a partir
do dia 26 de julho.

Quim Barreiros atua em Vila Praia de Âncora
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T
rata-se de mais um projeto
de arte pública criado por
Acácio de Carvalho, que

pode ser visitado e observado no
espaço exterior do Aquamuseu do
Rio Minho (Parque de Lazer do
Castelinho). Nas palavras do ar-
tista, o intuito é “sensibilizar
para a redução e prevenção de
plásticos no ambiente aquático e
motivar a mudança de comporta-
mentos na defesa do ambiente”.

A pintura, que possui cerca de
50 metros de largura, conta com
a colaboração de Daniela Carvalho
e Lúcia Nunes. 

A intervenção surge no âmbito
do projeto “LowPlast – a arte de
reduzir o plástico”, promovido
pelo Aquamuseu do Rio Minho –
Município de Vila Nova de Cerveira,
em parceria com a Fundação Bienal
de Arte Cerveira, a Associação
Portuguesa do Lixo Marinho e o
Instituto Interdisciplinar de Artes
– DTK (Noruega), financiado pelos
EEA Grants. O projeto engloba,
ainda, ações de monitorização,
disseminação de boas práticas e
criação de elementos artísticos,

no qual se enquadra a participação
da Fundação Bienal de Arte de
Cerveira.

Acácio de Carvalho foi premiado
na Bienal Internacional de Arte
de Cerveira em 2001 e tem vindo
a colaborar com a Fundação Bienal
de Arte de Cerveira na criação de
projetos artísticos de grande es-
cala, como em 2018 a obra “As-
salto ao Castelo” em Vila Nova
de Cerveira e, em 2019, a pintura
de um mural na vila de San
Sperate (Sardenha, Itália).

Acácio de Carvalho pinta mural de 50
metros no Aquamuseu do Rio Minho 

J
á na sétima edição, O MDOC
– Festival Internacional de
Documentário de Melgaço

está de regresso e irá realizar-
se de 02 a 08 de agosto. O fes-
tival e, este ano, o Prémio Jean
Loup Passek conta com 31 do-
cumentários a concurso: 19 lon-
gas-metragens e 12 curtas e
médias metragens, sendo que
nove dos documentários sele-
cionados concorrem também na
categoria de melhor documen-
tário português. Todos os filmes
concorrem também ao Prémio
D. Quixote, atribuído pela FICC
– Federação Internacional de
Cineclubes.

Pela primeira vez em concurso
estão cartazes de filmes, de pro-
dução portuguesa ou galega,
com data de produção posterior
a 1 de janeiro de 2018. Além do
Prémio Jean Loup Passek, a pro-
gramação inclui o curso de Verão
Fora de Campo, as residências
Cinematográfica e Fotográfica
Plano Frontal, exposições, apre-
sentação de filmes e ainda de-

bates com vários realizadores
nacionais e internacionais. 

É de destacar que durante
essa semana vai decorrer também
a oficina de Verão TRABALHO, le-
cionada pelo realizador Pedro
Costa, que resulta de uma cola-
boração com La Plantación – En-
cuentros e Conocimiento. O MDOC
acontece com a maioria das ati-
vidades presencialmente, respei-
tando todas as regras da DGS.

O Festival vai associar-se,
nesta sétima edição, à come-
moração do 25º aniversário do
Dia do Brandeiro, festa que ce-

lebra a transumância e é uma
homenagem aos construtores da
comunidade agropastoril da
Branda da Aveleira. O programa
inclui a projeção de um docu-
mentário, um debate sobre ar-
quitetura popular com a parti-
cipação dos arquitetos António
Menéres e Fernando Cerqueira
Barros, do geógrafo Álvaro Do-
mingues e de José Rodrigues
Lima, o grande impulsionador
desta celebração, uma visita à
Branda da Aveleira e a inaugu-
ração de duas exposições do fo-
tógrafo Luís Miguel Portela.

Festival Internacional de Documentário
de Melgaço acontece de 2 a 8 de Agosto

Réplica do Templo de Santa Luzia
construída com 70 mil peças 

de Lego em Viana

O
ito meses de trabalho
divididos em 980 horas
culminaram com a cons-

trução de uma réplica da Igreja
do Sagrado Coração de Jesus
(monte de Santa Luzia) feita com
70 mil peças de Lego. Tem 1,30
metros de altura e 1,20 de lar-
gura, é da autoria de Custódio
Freitas e está exposta desde o
passado dia 01 de julho na nova
loja do grupo Universo Encan-
tado, em Viana do Castelo.

Custódio Freitas fez o projeto
e elaborou a obra, já habituado
aos trabalhos da Comunidade 0937
de Paredes de Coura, devidamente
reconhecida pela proprietária da

marca Lego, e que na altura do
Natal e no Verão fazem exposições
de Lego no Minho.

A gerência da loja explicou que
esta peça está ainda em fase de
desenvolvimento, esperando-se
ainda a recriação de todo o san-
tuário, a começar pelo escadório,
que irá ‘elevar’ o templo de Santa
Luzia. Será também incluído um
sistema de iluminação no interior
da igreja para ser possível visualizar
os vitrais, pois também eles foram
alvo de muito trabalho.

A Universo Encantado explica
que foi a própria loja a solicitar
a exibição da peça. “Mudámos de
uma loja para outra, esta agora

mais ampla, achamos que devía-
mos ter aqui uma peça que faça
jus ao que já dizem de nós – que
somos a loja da Lego”, explicou
um dos gerentes, afiançando que
“muita gente tem visitado a peça
e fica deslumbrada com o trabalho
que aqui está”.

A loja nasceu há três anos, a
05 de maio, num pequeno espaço
comercial situado junto à Igreja
Matriz. Há coisa de duas semanas,
no dia 01 de julho, mudaram para
um novo espaço “muito mais
acolhedor, com mais área, mais
exposições e montagens”,  que
fica na Rua Aurora do Lima, em
Viana do Castelo




